

Original Reply in French:

Ami philatéliste;

Pour vous informer sur l'aventure de La Biomarine (Dieppe) et de Publimer que j'essaie de raconter dans une nouvelle étude, je vais vous adresser quelques pages. Elles ne vous donneront pas forcément de nouvelles pistes pour les cartes, car je pense que vous en avez beaucoup, mais elles vous expliqueront d'où elles viennent.

Documents joints

1-Les 19 périple et croisières La Biomarine: 1947 à 1966 (destinées aux pays francophones (France, Belgique, Suisse, Algérie). Elles font la promotion de 3 des produits de La Biomarine: Marinol, Plasmarine et Ionyl). Je ne les connais qu'en français.

2- La société Publimer issue de La Biomarine va gérer la clientèle séduite par le système des cartes envoyées de tous les coins du monde (essentiellement des ports) avec de beaux timbres. Accent mis sur philatélie. Pour l'essentiel, mêmes cartes que pour La Biomarine. Textes dans de nombreuses langues selon les clients.

Toute la fabrication des cartes se fait à Dieppe. Les timbres nécessaires sont commandés et arrivent à Dieppe sous importation provisoire. Dans notre secteur, nous ne trouvons guère les cartes destinées aux docteurs de langue anglaise (Canada, USA); vous pourrez sans doute m'en parler.

Je ne sais pas ce qui vous attiré pour débiter cette collection, mais je sais que beaucoup de collectionneurs s'intéressent à la publicité pour le Penthotal.

Publimer en a fait mais il y a de nombreuses cartes (vues sur Internet) qui sont d'une autre entreprise.

Voilà quelques éléments pour vous éclairer j'espère. N'hésitez pas à poser des questions.

=====

Rough English Translation:

Friend philatelist;

To inform you on the adventure of Biomarine (Dieppe) and Publimer which I try to tell in a new study, I will send some pages to you. They will not inevitably provide new details about the cards, because I think that you have much of it, but they will explain to you how they came about.

Attachments

1- The 19 journeys and cruises by Biomarine from 1947 to 1966 (for French-speaking countries (France, Belgium, Switzerland, Algeria). They are promoting 3 products: Biomarine's Marinol, Plasmarine and Ionyl. I know of them only in French.

2- After Biomarine, the company Publimer managed other companies allured by the system of the postcards sent from all the corners of the world (primarily of ports) with beautiful stamps. Emphasis was put on philately. Essentially, the same cards as for Biomarine were used. Texts were in many languages according to the customer's wishes.

All cards were printed in Dieppe, France. The necessary stamps were ordered and sent to Dieppe under provisional importation. In our industry, we do not know of cards intended for doctors in English (Canada, USA). You will undoubtedly be able to tell me about that.

I do not know what attracted you to begin this collection, but I know that many collectors are interested in the advertising of Penthotal. Publimer made some but there are many postcards (seen on the Internet) that are of another company.

Here are some points that I hope enlighten you. Do not hesitate to ask me additional questions.